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VERKEERSMINISTER MARK HARBERS: 

GEBRUIKEN, DAT MOBIELE ERFGOED!

De FEHAC vertegenwoordigt de wegvoertuigen in de Mobiele 

Collectie Nederland. Met vertegenwoordigers uit de drie andere 

sectoren mobiel erfgoed (schepen, vliegtuigen en trams/treinen) 

waren we op 19 juni op bezoek bij - inmiddels demissionair - 

minister Harbers van het ministerie van Infrastructuur en Wa-

terstaat. MCN-voorzitter Edith den Hartigh bood de minister een 

gezamenlijke verklaring aan over duurzaam mobiel erfgoed.

Minister is zelf treinenliefhebber

Minister Harbers is zelf bekend met mobiel erfgoed; hij is treinenfan 

en zijn partner heeft een oldtimer, waarvan hij mee geniet. De mi-

nister toonde waardering voor de wensen tot verduurzaming en de 

zorgen rond de beschikbaarheid en de fiscale aspecten van nieuwe 

en oude brandstoffen. Hij onderschrijft dat het voor het mobiele 

erfgoed essentieel is toegang te houden tot de infrastructuur: weg, 

rail, water, lucht. Hij onderkent het belang van de instandhouding 

door het blijven gebruiken van mobiel erfgoed en merkt op dat er 

veel publieke belangstelling voor mobiel erfgoed is.

Blijven gebruiken en zichtbaar maken

De MCN-voorzitter vroeg de minister om hulp bij het concreet ma-

ken van de punten uit de gezamenlijke duurzaamheidsverklaring. 

Verder overhandigde zij hem het nieuwe beleidsplan van MCN. 

De minister liet weten dat blijven bewegen én toonbaar blijven de 

kernpunten zijn bij het behoud van mobiel erfgoed en dat hij als 

geïnteresseerde én als minister de handschoen graag oppakt en de 

helpende hand zal bieden waar dat kan. Tot slot benadrukte de 

minister dat hij zich realiseert dat vele duizenden vrijwilligers hun 

hele ziel en zaligheid in het behoud van het mobiele erfgoed leg-

gen. Zij werken daar hard aan met veel passie en hij heeft daar veel 

respect en bewondering voor.

Duurzaamheidsverklaring en petitie 

Edith den Hartigh en de vier sector vertegenwoordigers boden de 

minister de gezamenlijke duurzaamheidsverklaring aan en hij ont-

ving daarnaast de bijna 6.000 maal ondertekende petitie ‘Behoud 

ons varend erfgoed’.

Zorgen per sector aan de minister voorgelegd 

De sector weg - de FEHAC dus - wil heel graag een rol spelen bij 

een versnelling van de totstandkoming van echt schone brandstof. 

Wij pleiten voor steun aan een proefopstelling voor uitstootvrije 

brandstof voor oldtimers.

De sector water is bezorgd over de verschillende gemeentelijke 

emissie-regels die op stapel staan en pleit voor een uitzondering 

voor het varend erfgoed. Verder een pleidooi voor een betere 

beschikbaarheid en lagere prijs van GTL en HVO, de schonere 

brandstoffen waar varend erfgoed al goede ervaringen mee heeft.

De sector rail maakt zich zorgen over de toekomstige beschikbaar-

heid van steenkool, net als de kolengestookte stoomschepen en 

de stoomwalsen. Een ‘museumkolenmijn’ op Europees niveau zou 

wellicht een oplossing kunnen zijn. Ook de strenge regelgeving op 

het terrein van veiligheid speelt hen parten, evenals het gebrek aan 

stallingsruimte voor historische treinen en trams.

De sector lucht tenslotte staat onder zwaar veiligheidstoezicht en 

maakt zich zorgen dat alle historische vliegtuigen zijn gecertificeerd 

voor een brandstof die binnenkort verboden zal worden.
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VOERTUIG UIT 1769 TE ZIEN OP 

FIVA WORLD EVENT IN PANNINGEN  

Fardier als topstuk 

Als absoluut topstuk zal tijdens het IHF de 

uit Frankrijk afkomstige Fardier aan het 

publiek getoond worden: het is een replica 

van het allereerste op stoomkracht aange-

dreven voertuig ter wereld. Het origineel 

stamt uit 1769. De Fardier is een uitvinding 

van de Fransman Nicolas-Joseph Cugnot 

(1725-1804). De Fardier zal gedurende het 

IHF rijdend worden gedemonstreerd. Het 

publiek kan zien hoe de Fardier opgestookt 

wordt met hout, en daarna een defilé 

rijdt. Na het defilé moet de ketel afkoelen, 

voordat deze weer met water gevuld mag 

worden.

Aandacht voor niet-fossiele 

brandstoffen

Naast de traditionele brandstoffen worden 

tijdens dit festival ook synthetische brand-

stoffen onder de aandacht van het publiek 

gebracht. Deze nieuwe niet-fossiele brand-

stoffen verbranden schoner dan de huidige 

fossiele brandstoffen. Zodra synthetische 

brandstoffen uit hernieuwbare energie 

gemaakt worden, heten ze E-fuels. De E is 

van elektriciteit, omdat er veel schone elek-

triciteit gebruikt wordt voor het maken van 

deze brandstof. De EU heeft onlangs beslo-

ten dat voertuigen met verbrandingsmoto-

ren die na 2035 nog geproduceerd mogen 

worden, dan op E-fuel moeten gaan rijden. 

Deze brandstof is klimaatneutraal. De CO2

die bij verbranding ontstaat, is tijdens het 

productieproces uit de lucht gehaald.

Op zaterdag 29 en zondag 30 juli 2023 wordt in Panningen (bij Venlo) 

het jaarlijkse Internationaal Historisch Festival (IHF) georganiseerd. 

Dit keer is het een extra bijzondere editie omdat dit festival voor 2023 

erkend is als FIVA World Event Bedrijfsvoertuigen. Het IHF wordt jaarlijks 

georganiseerd door de Historische Motoren en Tractoren vereniging HMT, 

dit jaar in samenwerking met FEHAC en FEHAMEC.  

Maar liefst 3.000 voertuigen te zien

Gedurende het tweedaagse IHF zullen 

maar liefst 3.000 stuks mobiel erfgoed 

tentoongesteld worden: tractoren, land-

bouwwerktuigen, stationaire motoren, 

vrachtwagens, autobussen etc. Dit erfgoed 

wordt allemaal door particulieren onderhou-

den en met gepaste trots aan het publiek 

getoond. Allemaal liefhebbers die zorgen 

voor het behoud van dit erfgoed, dat niet 

verloren mag gaan. Ze verdienen waarde-

ring voor de kosten en moeite die ze erin 

steken om dit historisch vervoer te behou-

den. Het is immers van groot belang dat 

het mobiel erfgoed blijvend aan het publiek 

getoond kan worden. De steeds strenger 

wordende regelgeving, scherpere milieuei-

sen en de hoge brandstofkosten maken dat 

wel steeds lastiger. Tijdens deze editie van 

het IHF zal ruimschoots aandacht worden 

besteed aan deze problematiek. 

Er rijden klassieke 

pendelbussen tussen 

Venlo NS en het festivalterrein.
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Op zaterdagmiddag 20 mei 2023 vond de halfjaarlijkse 

Algemene Ledenvergadering plaats. Dit keer op ons vertrouwde 

kantooradres in het BOVAG huis te Bunnik. Het bestuur was 

voltallig aanwezig en 40 leden/clubs waren vertegenwoordigd.

Beste vergadermoment  

FEHAC VOORJAARSLEDENVERGADERING 

20 MEI 2023

leiden tot het verplicht stellen daarvan door verzekeraars. Er zijn 

volgens het bestuur geen redenen om dat aan te nemen. De VKI is 

een instrument om de eigenaren van mobiel erfgoed een mogelijk-

heid te bieden om hun voertuigen in goede conditie te houden en 

verwachte reparaties op verantwoorde manier in beeld te brengen. 

Bovendien wordt bereikt dat bedrijven, die deze gecertificeerde 

dienstverlening aanbieden, gestimuleerd worden de vakkennis op 

het gebied van klassieke voertuigen op peil te houden.

Statutenwijziging

De statuten moesten gewijzigd worden om te voldoen aan de Wet 

Bestuur en Toezicht Rechtspersonen. Verder is kleine een tekstue-

le verbetering m.b.t. de kascommissie aangebracht. Met drie stem-

men tegen werd het voorstel met ruime meerderheid aangenomen.

Bestuurssamenstelling en vacatures 

Bert Pronk werd opnieuw benoemd als bestuurslid Public Affairs. 

Door het terugtreden van Hans Dijkhuis is er nu geen bestuurslid 

Duurzaamheid Kennis en Techniek. Die functie is nog niet ingevuld 

en gegadigden daarvoor kunnen zich melden. Binnen de commis-

sies zijn er ook vacatures. Public Affairs zoekt mensen die in de 

gelegenheid zijn om overdag gemeenten te benaderen. Vooral 

onze wensen voor de milieuzones voor bromfietsen krijgen daarbij 

aandacht. Beurzen en Events zoekt mensen voor de FEHAC-stand 

op tweewielerbeurzen.

BTW voor clubs

De BTW voor clubs is het aandachtsgebied van penningmeester 

Theo Andriessen. Er zijn gerechtelijke uitspraken waarbij de Belas-

tingdienst de zaak heeft verloren. Dat geldt het duidelijkst voor de 

BTW die clubs over hun contributie aan hun leden zouden moeten 

gaan berekenen. Dat vindt de rechter onterecht. Wordt vervolgd, 

aangezien de Belastingdienst nog in cassatie is gegaan in een van 

deze zaken. Na afloop werd de vergadering informeel afgesloten 

met een hapje en een drankje.

Er is onderzocht welke dag het beste uitkomt om een ALV te hou-

den. Er is een lichte voorkeur voor de zaterdag boven een doorde-

weekse avond. Daarbij kwam tevens naar voren dat datum en tijd 

eerder bekend moeten worden gemaakt en dat bij voorkeur buiten 

het rittenseizoen vergaderd wordt. Hoewel dat niet altijd zal lukken, 

gaat het bestuur met deze voorkeuren zoveel mogelijk rekening 

houden. De volgende ALV is op zaterdag 4 november 2023.

Uitrol NRME  

Bij het Nationaal Register Mobiel Erfgoed (NRME) werd gevraagd 

of alle merkenclubs benaderd zijn voor modelinformatie. De voorzit-

ter bevestigde dat, maar ook dat niet alle clubs op de rechtstreekse 

benadering, telefonisch of via e-mail, reageren. Er gaat een zoge-

noemd ‘erfgoedvinkje’ in het RDW kentekenregister komen. Met het 

erfgoedvinkje kan in de toekomst vanuit het kentekenregister wor-

den gezien dat het voertuig als erfgoed geregistreerd staat. Dat kan 

dan worden gebruikt om regelingen te treffen (voordelen/privileges) 

en voorkomt misverstanden als met dergelijke voertuigen gereden 

wordt op plaatsen waar voor andere voertuigen beperkingen gelden 

(denk aan milieuzones bijvoorbeeld). Van het verschil van de ge-

registreerde handelsbenamingen voor hetzelfde model voertuig is 

inmiddels zo’n 85% gecorrigeerd. Veel is daarbij te danken aan de 

medewerking van de merkenclubs die daarvoor zijn benaderd. 

Jaarverslag en financiën

De afgelopen coronajaren was er steeds sprake van een mooi posi-

tief resultaat in de jaarrekening. Penningmeester Theo Andriessen 

gaf aan dat we in de toekomst nog kosten in het vooruitzicht heb-

ben zoals voor het NRME en stelde daarom voor om het positieve 

resultaat voor dat doel aan de reserves toe te voegen.

Vrijwillige Klassieker Inspectie (VKI)

De eerste Vrijwillige Klassieker Inspecties zijn inmiddels verricht. 

De vraag kwam ter vergadering of deze inspectie-mogelijkheid gaat 

Herman Sluiter                        Jannes Buiter                              Stefan Hulman                             Bert Pronk                          Theo Andriessen

Nieuw lid 

De Stichting Mercedes-Benz Klassieker Vrienden 

(MBKV) werd als nieuw lid voorgedragen en aanvaard. 

Aan de hand van een presentatie stelde MBKV 

zich voor aan de zaal.
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Tegenwind voor elektrisch  

In mei had uw redacteur de beschikking 

over een hypermoderne Toyota Mirai: een 

felblauwe bolide op waterstof, nieuwprijs 

vanaf € 70.000. Modern, stil, bomvol ac-

cessoires als stoelverwarming en -koeling 

en overal camera’s en vol waarschuwende 

piepjes. Een maandje proefrijden en ook 

een maand zoeken waar je kunt tanken. 

De grootste autofabrikanten denken anders 

over de toekomst. Daar waar Volkswagen 

met de ID-serie vol inzet op elektrisch, geeft 

Toyota ook prioriteit aan de waterstofauto. 

De verkoopcijfers van de elektrische auto 

vallen op het moment wat tegen. De subsi-

diepot raakt maar niet leeg, de ‘brandstof’ 

elektriciteit is fors duurder geworden, de 

elektriciteitscentrales blijven draaien op gas 

en steenkool. Dus op het oog groen rijden 

met wel een fossiel randje. De toenemende 

kosten, de beperkte actieradius en de lange 

oplaadtijd blijven voor velen argumenten 

om geen (tweedehands) elektrische auto te 

kopen. En dan te bedenken dat de overheid 

streeft naar een ban op de verkoop van 

fossiel aangedreven auto’s in 2030. Voor 

E-fuel (synthetische brandstof uit water en 

CO2 gemaakt met behulp van veel groe-

ne elektriciteit) zijn de kansen wat beter 

geworden. 

De verbrandingsmotor blijft 

Duitsland heeft het - op aangeven van de 

Duitse auto-industrie - voor elkaar gekregen 

dat E-fuel ook na 2030 een toegestane 

brandstof wordt voor dan nieuwe auto’s 

met een verbrandingsmotor. En bestaande 

voertuigen met een verbrandingsmotor - 

dus ook oldtimers - kunnen dan van die 

ruimere beschikbaarheid van E-fuel mee 

profiteren. Waterstof is met een voorzich-

Porsche Renndienst gebruikt de ID.Buzz

Beide grote sedans. Van conventioneel 

3 liter in lijn benzine naar modern hybride, 

zit ruim 60 jaar technologische ontwikkeling

WAT WORDT HET IN 2050: ELEKTRA, 

WATERSTOF OF E-FUEL 

Zo rond 1910 was de vraag welke aandrijving voor het nieuwe ‘paardloze rijtuig’ 

het beste was: de stoommachine, de elektromotor of de verbrandingsmotor. 

Namen daarbij zijn de Stanley Steamer, de Baker Electric en de Otto motor. 

De uitkomst weten we allemaal: de benzine- en dieselmotor wonnen de strijd 

glansrijk. Nu zitten we voor de auto van de toekomst op een vergelijkbare 

driesprong. Wordt het allemaal aan de elektrische auto, krijgt de waterstofauto 

een betere kans of kan de verbrandingsmotor op E-fuel een tweede leven krijgen.

tige opmars bezig. Het heeft als voordelen 

dat dit ruimschoots beschikbaar komt, 

dat het relatief schoon geproduceerd kan 

worden (geen zeldzame grondstoffen nodig 

zoals wel voor de accu’s, maar vergt wel 

veel elektriciteit). 

Het enige dat uit de uitlaat komt is water. 

Wat het meest gebruikt gaat worden over 

25 jaar en wie deze nieuwe race gaat win-

nen is nu nog onduidelijk. Elektrische aan-

drijving heeft nu nog een voorsprong, maar 

waterstof is wel bezig met een inhaalrace. 

E-fuel zit nog in het stadium van de proef-

fabriek en is nu nog maar mondjesmaat 

beschikbaar. Zolang dat nog het geval is, 

zijn voor oldtimers de brandstof alterna-

tieven de speciale oldtimerbrandstof van 

Ecomaxx en voor diesels de synthetische 

GTL en de blauwe diesel HVO.
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DUURZAAM AUTORIJDEN OP BLAUWE DIESEL 

Taxateur en schade-expert Marcel Zuidgeest heeft de blauwe diesel HVO 

uitvoerig aan een praktijktest onderworpen en is enthousiast over dit schone 

alternatief voor de gebruikelijke fossiele dieselbrandstof. We laten Marcel 

op deze pagina aan het woord om zijn ervaringen met de lezer te delen. 

Blauwe diesel wordt gemaakt uit plantaardige afvalolie

“Verschillende proeven en testen heb ik in mijn eigen werkplaats 

uitgevoerd. Ik ben door Hans de Kam, die technisch directeur bij 

Diesel Büchli in Harderwijk is, enthousiast gemaakt voor ‘blauwe 

diesel’. Blauwe diesel is een andere naam voor een HVO-diesel-

brandstof. HVO staat voor Hydrotreated Vegetable Oil. Blauwe 

diesel wordt volledig gemaakt uit hernieuwbare en duurzame grond-

stoffen, zoals plantaardige afvalolie. Deze schone diesel wordt ook 

wel ‘drop in’ diesel genoemd, omdat er geen aanpassingen nodig 

zijn aan het voertuig of de tankinfrastructuur. Alles lijkt hetzelfde ter-

wijl de uitstoot van schadelijke stoffen en met name CO2 zeer sterk 

wordt gereduceerd. Regelmatig heb ik met een diagnosetester naar 

het regenereren van het roetfilter van mijn auto gekeken. Daarbij 

bleek dat bij gebruik van HVO er over duizenden kilometers geen 

regeneratie plaatsvond terwijl dat bij normale diesel wel bij iedere 

500 à 1.000 kilometer gebeurde. Ik besloot om HVO te blijven tan-

ken ondanks dat de HVO flink duurder is dan gewone diesel”. Half 

juni was de prijs € 2,29 per liter. 

Hoeveel gram CO2 per brandstofsoort 

De huidige dieselvoertuigen zijn inmiddels zo ver in hun ontwikke-

ling dat schadelijke uitlaatgasemissie een beperkte rol speelt en dat 

een in feite onschadelijk gas zoals CO2 de hoofdrol heeft overgeno-

men. Daarom eerst een klein stukje theorie:

1 liter diesel weegt 835 gram. Diesel bestaat voor 86,2% uit 

koolstof, of 720 gram koolstof per liter diesel. Om deze koolstof te 

verbranden tot CO2 is 1.920 gram zuurstof nodig. De som is dus

720 + 1.920 = 2640 gram CO2 / liter diesel.

1 liter benzine weegt 750 gram. Benzine bestaat voor 87% uit 

koolstof, of 652 gram koolstof per liter benzine. Om deze koolstof te 

verbranden tot CO2 is 1.740 gram zuurstof nodig. De som is dus 

652 + 1740 = 2392 gram CO2 / liter benzine.

1 liter LPG weegt 550 gram. LPG bestaat voor 82,5% uit koolstof, of 

454 gram koolstof per liter LPG. Om deze koolstof te verbranden tot 

CO2 is 1211 gram zuurstof nodig. De som is dus 

454 + 1.211 = 1.665 gram CO2 / liter LPG.

1 kilogram goede kwaliteit steenkool levert in een efficiënte centrale 

ongeveer 3,5 kWh op. Bij de verbranding van 1 kilogram steenkool 

ontstaat globaal 3,7 kilogram CO2. 1 kWh aan elektriciteit uit steen-

kool betekent dus 1,06 kg CO2. 

1 m3 aardgas komt overeen met gemiddeld 10,2 kWh. Bij de 

verbranding van 1 m³ aardgas komt ca 1,8 kg CO2 vrij. 1 kWh aan 

elektriciteit uit aardgas betekent dus 0,18 kg CO2.

In Nederland wordt voor de opwekking van elektriciteit gerekend 

met een gemiddelde uitstoot van 0,523 kg CO2 per kWh. Dat komt 

omdat de elektriciteit wordt opgewekt in een mix van centrales die 

op aardgas of op steenkolen worden gestookt. Daarnaast zijn er 

ook nog centrales die worden gestookt met biomassa. Heel globaal 

geldt bij een elektrisch aangedreven voertuig een elektriciteits-

verbruik van 20 kWh / 100 km.

CO2 uitstoot per kilometer per brandstof soort

Soort brandstof Gemiddeld verbruik CO2 per kilometer

Diesel 1 op 20 132 gram

Benzine 1 op 15 160 gram

HVO 100 Blauwe Diesel 1 op 20 13 gram

LPG 1 op 13 128 gram

Elektriciteit uit steenkool 20 kWh/100 km 211 gram

Elektriciteit uit aardgas 20 kWh/100 km 36 gram

Elektriciteit gemiddeld 20 kWh/100 km 105 gram

Echt Groene elektriciteit 20 kWh/100 km 0 gram

Blauwe diesel is een ’drop in’ alternatieve brandstof en 

heeft dezelfde specificaties als gewone diesel. 

Bij blauwe diesel komt net zoveel CO2 vrij als bij traditionele 

diesel, de bron van blauwe diesel is echter niet fossiel maar 

van 90% bioresten en dus hernieuwbaar. Vanwege dat 

hernieuwen geeft de fabrikant op dat er met 260 gram CO2

per liter blauwe diesel gerekend kan worden.
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BELEGGEN IN OLDTIMERS: 

WAT MAAKT KANS TE STIJGEN IN DE TOEKOMST

Achteraf is het altijd makkelijk 

Om te kijken welke auto’s goed in waar-

de zijn gestegen kun je bijvoorbeeld een 

autojaarboek uit 1973 met aanschafprijzen 

- in guldens - vergelijken met een taxatie-

handboek als Marktspiegel met de huidige 

waardes van dezelfde auto’s die in 1973 

nieuw werden verkocht. Dan blijkt dat zelfs 

de best presterende cabrio’s en speciale 

uitvoeringen minder renderen dan vast-

goed, waarvan het historische rendement 

op 6 tot 9% op jaarbasis ligt. Alleen een 

enkele Porsche of Ferrari heeft het beter 

gedaan, maar als belegging zijn auto’s uit 

de lagere en midden prijsklasse weinig 

interessant gebleken. 

Cabrio’s en specials doen het beter

Sedan en coupé uitvoeringen doen het min-

der goed dan cabrio’s en specials. Een Mini 

Cooper S kopen was een betere investering 

dan een gewone Mini. Ook een Autobianchi 

A112 Abarth deed het veel beter dan een 

gewone A112 Elegant. Marketingsstunts 

als een VW T3 BleuStar, een Lotus Europa 

John Player Special, de 50-Jahre Jubi-

Käfer waren eigenlijk niet veel anders dan 

de gewone uitvoering, maar de tijd heeft 

geleerd dat zulke speciale uitvoeringen 

hun extra aanschafprijs dik waard bleken 

te zijn. Ook snellere uitvoeringen dan het 

standaardmodel doen het goed. De Opel 

Omega, de Ford Cortina en de Talbot 

Sunbeam zijn allemaal in beperkte aan-

tallen in Lotus-uitvoering geleverd en die 

zijn nu allemaal tienduizenden euro’s duur-

der dan de normale uitvoeringen. Officiële 

snelle uitvoeringen blijven interessant. Eerst 

wordt daar behoorlijk op afgeschreven, 

maar als ze 15-20 jaar oud zijn beginnen 

liefhebbers ze te kopen en neemt de vraag 

en daarmee ook de prijs toe. Voorbeelden 

daarvan zijn de Ford Escort en Sierra 

Cosworth. Ook een fraaie Scorpio 2.9i 

Ghia 24v koop je nu voor weinig, maar hoe 

lang nog?

Opvolgende modellen

De VW T1 Spijlbus kostte een paar jaar 

terug dik over een ton in Samba-uitvoering, 

daarna steeg de VW T2 Panoramabus ook 

fors in prijs en ook de T3 stijgt nu mee. Be-

tekent dat een vroege T4 ook gaat volgen? 

Vast: mooie exemplaren stijgen al in prijs. 

Bij de Mercedes SL zie je hetzelfde: eerst 

steeg de 190 fors in prijs, daarna werd de 

Pagode flink aan de prijs. Inmiddels is de 

W107 SL aan de beurt. De opvolger daar-

van, de W129 SL lijkt nu een goede koop. 

Porsches en Ferrari’s de sterkste 

stijgers, welke merken volgen

Merken met een uitgesproken imago en 

merkbekendheid in de duurdere prijsklas-

sen hebben het erg goed gedaan. Totdat de 

prijzen zo hoog werden dat een nog verdere 

stijging er nauwelijks inzit. De vraag stokt, 

en er zit niet veel meer rek in de prijzen. 

Dan komen andere merken met imago in 

beeld: Alfa Romeo, Jaguar, Lotus enz. 

In plaats van imago kun je ook cult invullen. 

Iets past bij een subcultuur, levensstijl met 

snobistische of artistieke waarde voor een 

bepaalde groep mensen. Je moet hierbij 

denken aan een 2CV Eend, een Renault 4,

de Mini of Fiat 500. Meestal goedkope 

autootjes uit de jaren’70 met een gewone-

man of studentikoos imago. Daar wordt 

inmiddels grof geld voor betaald. Een mooi 

gerestaureerde 2CV Eend doet zomaar 

€ 20.000. Gaan we naar de jaren ’80 dan 

lijken de Golf, Renault 5, de Peugeot 104 

en 205, de Toyota Starlet en Corolla en de 

C-Kadett kandidaten om in prijs te stijgen. 

Uiteindelijk gaat het om vraag 

en aanbod

Niet: er zijn er maar van weinig gemaakt, 

het is een exclusief vergeten merk, zijn be-

palend: nee, het gaat uiteindelijk om vraag 

en aanbod. Vooroorlogse auto’s als een 

A-Ford deden rond het jaar 2000 zo’n 

€ 20.000, maar de liefhebbersgroep hier-

van wordt kleiner en de prijzen dalen. Uit 

investeringsoogpunt zijn dergelijke auto’s 

onaantrekkelijk geworden.

Als er belegd wordt gebeurt dat meestal in aandelen of obligaties. 

Een enkeling waagt zich aan het beleggen in vastgoed, kunst, horloges 

of oldtimers. Beleggen gebeurt voor de lange termijn. Op korte termijn 

gokken op waardestijging is geen beleggen: dat is enkel speculeren. 

Drs. Loek Ploeg

Loek Ploeg is een van weinige door 

de Rechtbank beëdigde taxateurs 

en staat op de FEHAC-taxateurslijst. 

Daarnaast is hij econoom. 

Die combinatie maakt dat hij deskun-

dig is op het gebied van waarde-

ontwikkeling van oldtimers en histori-

sche rendement over beleggingen. 

Dit artikel van de redactie van dit blad 

is gebaseerd op een eerder artikel van 

Loek Ploeg over beleggen in oldti-

mers.

De meest kostbare auto ooit: 

de Mercedes Benz 300 Uhlenhaut 

Coupé
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Taxateurs verdeeld over 

drie organisaties

Nederland telt zo’n 150 taxateurs van klas-

sieke voertuigen. Bewust ‘voertuigen’ en 

geen auto’s, want ook voor de waardebepa-

ling van motoren, bedrijfswagens en tracto-

ren zijn er waarderingspecialisten. Af en toe 

krijgt de FEHAC de vraag “hoe kan ik taxa-

teur worden?” Welnu: daar is eigenlijk geen 

opleiding voor: je moet een flinke basis-

kennis hebben over klassiekers, waarbij je 

geholpen wordt door naslagwerken als het 

Nederlandse OKM Jaarboek en de Duitse 

oldtimerbijbel Marktspiegel. Taxateurs zijn 

aangesloten bij een van de drie standsorga-

nisaties: Verenigd Register van Taxateurs 

VRT, de Federatie TMV of het Register 

Experts Taxateurs Motorvoertuigen RETM. 

Die drie organisaties erkennen allemaal op 

hun eigen manier hun leden als klassieker 

taxateur. En (bijna) al die taxateurs staan 

ook op de FEHAC-lijst van taxateurs die 

een FEHAC Goedgekeurd Taxatierapport 

maken. Naast deze taxateurs kunnen ook 

merk- en typegebonden clubs als bijv. de 

Luchtgekoelde VW club Nederland voor 

hun clubtaxaties het predicaat FEHAC 

Goedgekeurd Taxatierapport krijgen. Het 

taxatielandschap is dus nogal versnipperd 

en opleidingen zijn er nauwelijks. Daarom 

houdt de FEHAC eens per twee jaar een 

taxatievakdag voor iedereen die belangstel-

ling heeft voor het taxatievak. 

Waarde-ontwikkeling blijvend stijgend

Klassieke automobielen zijn schaars en 

waardevol. Sommige mensen beleggen 

liever in auto’s, whisky, cryptovaluta of hor-

loges dan op de beurs. Of klassiekers door-

gaans in waarde stijgen, hangt sterk af van 

het soort auto, het land van herkomst en de 

ouderdom. Om met ouderdom te beginnen: 

auto’s uit de jaren ’70 en ’80 doen het nu 

een stuk beter dan vooroorlogse auto’s. 

De supersportwagens van Ferrari of Aston 

Martin doen het weer veel beter dan ’50-er 

jaren Amerikanen. Absolute topper was in 

4de TAXATIEVAKDAG APRIL 2023

Na de editie van 2018 was er o.a. door corona pas vijf jaar later weer 

een FEHAC Taxatievakdag in Bunnik. Ruim 110 taxateurs hadden zich 

ingeschreven en werden bijgepraat over het taxatievak. Er waren ook 

tien ‘experten’ uit België gekomen voor de bijscholing. 

De organisatie van deze 4de FEHAC Taxatievakdag kon na afloop 

terugkijken op een succesvol evenement.

2022 de all-time-record veilingprijs voor de 

Mercedes 300 Uhlenhaut Coupé: 

$ 134.000.000. Gemiddeld was de waarde-

stijging van oldtimers in 2022 4,7 % volgens 

Duits onderzoek. Maar dat zegt niet zo 

heel veel, want niets of niemand is precies 

gemiddeld. De trend is in ieder geval wel: 

blijvend stijgend.

Taxatie door alle aanwezigen 

Naast het bespreken van de waardeont-

wikkeling in de afgelopen jaren is een 

tweede, altijd interessant onderdeel van de 

Taxatievakdag het zelf door de aanwezigen 

taxeren van vier tijdens de dag aanwezige 

voertuigen. Daarbij kiezen we voertuigen 

waar iets bijzonders aan is. Er stonden vier 

voertuigen om te taxeren: een AJS Sporting 

B1 motorfiets, een SIMCA 1501 GL, een 

zeldzame Jensen C-V8 MkIII en een unieke 

tot Shooting Brake omgebouwde Tesla 

model S. De mooiste en meest kostbare 

auto was de smetteloze Jensen C-V8 MkIII. 

Maar de meeste kijkers trok dit keer de 

Tesla Model S Shooting Brake uit 2013: 

een unieke aanstaande youngtimer, een 

eenmalig ontwerp van Niels van Roij. Zeker 

een fraaie auto, maar heel lastig om te 

taxeren. Daarbij wordt de nieuwwaarde van 

een gewone Tesla Model S als uitgangs-

punt genomen plus daarna de ontwerp- en 

ombouwkosten tot Shooting Brake. Met een 

zekere afschrijving voor ouderdom, kwam 

de waarde uit op € 187.500. In zo’n geval 

valt eigenlijk geen vervangingswaarde vast 

te stellen: een uniek voertuig valt immers 

niet te vervangen; hooguit opnieuw te 

bouwen.

Taxatiewaarde Simca 1501 € 14.700

Taxatiewaarde AJS Sport B2 2023 

€ 10.000

Taxatiewaarde Jensen C-V8 MkIII € 230.000

Taxatiewaarde Nils van Roij 

Tesla Shooting Brake € 187.500
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BOVAG voorzitter 

Han ten Broeke (links) geeft 

het schild BOVAG Erkend 

Museum aan Geert Vermeer 

Foto: Femke Ketelaar

merk Yue Loong geen succes, waarop besloten werd alle verkoch-

te auto’s weer terug te kopen van de eigenaren. Er is nu nog één 

exemplaar in Nederland overgebleven, na de overigens geslaagde 

opkoopactie. Dit exemplaar staat opgesteld in de zaal en werd ont-

huld om deel uit te maken van de expositie Blik op de weg in 

de ‘90-er jaren. Zo werd een mislukking na dertig jaar toch nog 

museumwaardig.  

BOVAG erkend museum 

BOVAG-voorzitter Han ten Broeke stond stil bij het succes van het 

DAF Museum. Het museum bestaat 30 jaar en deze tentoonstel-

ling laat (vracht)auto’s zien die rond het beginjaar van het museum 

gemaakt zijn. Hij reikte namens de BOVAG de oorkonde BOVAG 

erkend museum uit met het bijbehorende muurschild. Een geweldig 

mooie erkenning, die extra glans geeft aan de tienjarige bestuurs-

periode van de scheidend voorzitter.

Zonder vrijwilligers geen museum

Na de onthulling van nog een aantal auto’s uit de jaren negentig 

kon de expositie officieel worden geopend. Twee trouwe vrijwilligers, 

symbool voor het succes van het DAF Museum, openden onder 

luid applaus de gordijnen voor de grote zaal, waar de expositie is 

ingericht. 

  De expositie Blik op de weg in de ‘90-er jaren 

loopt van 4 juni - 1 oktober 2023.

BLIK OP DE WEG DAF MUSEUM EINDHOVEN 

De Taiwanese Yue Loong

‘Mr Blik’ Leo de Haas

Eerst kwam TV presentator Leo de Haas aan het woord met de pre-

sentatie van zijn boek Mr. Blik. Het beschrijft zijn levensverhaal, met 

vele hoogtepunten en ook dieptepunten die hij tijdens zijn loopbaan 

mee maakte. Natuurlijk ook aandacht voor de programmareeks Blik 

op de weg op TV waar hij als presentator en politieman bekend 

mee werd. Zijn dienstauto Porsche Targa maakt deel uit van de 

expositie.

Afscheid Geert Vermeer

Tijdens de voortreffelijke lunchbijeenkomst werd Geert toegespro-

ken door Marc van Doorne, kleinzoon van DAF-oprichter Hub van 

Doorne. Hij liet een mooi beeld zien over de dertig-jarige geschie-

denis van het DAF Museum en vooral de rol die Geert Vermeer 

daar de laatste tien jaar in vervulde. Daarbij ook aandacht voor 

de onvoorwaardelijke steun van Geerts echtgenote en familie, die 

voor zijn bestuurswerk van onschatbare waarde zijn geweest. In 

zijn dankwoord had Geert vooral aandacht voor de vele vrijwilligers 

die voor het succes van het museum cruciaal zijn. In een video liet 

hij de vrijwilligers aan het woord over hun passie en beleving. Een 

opmerking van een van hen kreeg de lachers op de hand en was 

vooral leuk om in Eindhoven te horen: “Ik heb niets met Philips”.

  

Yue Loong van de markt halen 

Geert vertelde over zijn loopbaan in de autobranche en de bijzon-

dere opdracht - in dienst van een importeur - om in Nederland een 

automerk van de markt te halen. In 1993 bleek het Taiwanese 

Zaterdag 3 juni was een gedenkwaardige dag voor het DAF Museum. Geert 

Vermeer nam na tien jaar afscheid als voorzitter van Stichting DAF Museum 

Eindhoven en de tentoonstelling ‘Blik op de weg in de ‘90-er jaren’ werd geopend. 

Geert Vermeer sluit een mooie periode af waarin het dertig jaar oude museum 

grote veranderingen en groei doormaakte. Een nieuwe vleugel werd geopend 

en de activiteiten werden uitgebreid met prachtige thema-exposities, zoals de 

ontwerpen van Michelotti en recent de Tatra expositie. Aansprekende 

voorbeelden van de succesvolle koers van het museum de laatste tien jaar.
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Wie aan een andere auto toe is vraagt zich weleens af: nu een stekkerauto kopen 

of toch nog maar weer een (tweedehands) benzine- of dieselauto als dagelijkse auto. 

Daarover zette de bekende autojournalist Bas van Putten in de NRC van 22 april jl. 

de voor- en nadelen op een rijtje. Hieronder een deel van dit artikel waarbij met een 

schuin oog gekeken is naar behartigenswaardige weetjes voor de oldtimer-bezitter.

OVERSTAPPEN OP EEN ELEKTRISCHE AUTO 

OF NOG MAAR EVEN NIET

Foto: ANP Toshifumi Kitamura

Deze Toyota Corolla werd op 

2 december 2005 gemaakt

Milieubelasting bij productie

De CEO van Polestar - het elektrische 

zustermerk van Volvo – stelde drie jaar terug 

al dat het maken van een e-car veel meer 

CO2 uitstoot dan een vergelijkbare benzine 

Volvo. Hoewel een stekkerauto bij het rijden 

niets uitstoot, kan de initiële milieuschade 

van de productie alleen gecompenseerd 

worden door er veel mee te rijden. Er moet 

eerst 100.000 km op fossiel (gas of kolen) 

opgewekte energie gereden zijn voor het 

omslagpunt: een stekkerauto is schoner, is 

bereikt. Voor duurzaam opgewekte stroom is 

dat opslagpunt eerder: 50.000 km. Daar-

naast zijn stekkerauto’s nu gewoon nog 

steeds duur om te maken. Die aanschafprijs 

- en de onzekerheid over het belastingregi-

me in de toekomst - is voor veel Nederlan-

ders een barrière om er een aan te schaffen. 

Echt kleine elektrische stadsautootjes zijn er 

eigenlijk niet. De kleine, zuinige occasions 

op een benzinemotor zijn op het moment on-

gekend waardevast. Aan oudere elektrische 

tweedehandsjes heb je niet zoveel. Met een 

Renault Zoë of Nissan Leaf van de eerste 

generatie kom je niet veel verder dan 

100 km en het laden gaat tergend traag. 

Belasting en brandstofprijs

Elektriciteit is niet gratis. De prijs bij open-

bare laadpalen en snellaadstations aan de 

snelwegen is de laatste tijd fors gestegen. 

Bas van Putten stelt: als je snellaadt voor 

85 cent per Kwh en je verbruikt in je zware 

stekker-SUV in kou en tegenwind 26 kWh 

de 100 km dan ben je € 22,10 kwijt aan 

energie. Daar heb je nu 11 liter benzine 

voor, bij diesel nog meer. Een stekker-SUV 

kost dus evenveel per 100 km als een ben-

zine tegenhanger die 1 op 9 rijdt. 

Van Putten denkt dat de consensus voor 

waterstof is, dat die passé is voor perso-

nenauto’s: te duur, te omslachtig. Voor 

vrachtverkeer, bussen en treinen biedt 

waterstof wel serieus perspectief.   

Onderhoudsarm

Een (tweedehands) stekkerauto is in 

principe onderhoudsarm. Of de complexe 

software op termijn overeind blijft en wat het 

hoge gewicht met het onderstel doet, weten 

we niet. Punt van zorg is ook de accu-de-

generatie. Er wordt garantie gegeven als 

de accucapaciteit binnen een afgesproken 

termijn of km-stand onder de 70% zakt. Een 

vervangend accupakket voor een midden-

klasser komt op € 9.000 - € 15.000.

Gevaar van rijden met een e-car

Ze moeten niet in brand vliegen. De kans 

daarop is klein, maar als het gebeurt, is een 

brandende accu net een veenbrand. Het 

kan lang duren en het vuur laait spontaan 

weer op. De enige remedie is: de auto opta-

kelen en 24 tot 48 uur blussen in een dom-

pelbad. De brandweer heeft grote moeite 

met een lithiumbrand in een parkeergarage.   

Hamvraag: benzine auto oprijden 

en of inruilen voor een e-car

Van Putten zet een Toyota Corolla uit 2005 

af tegen een stekkerauto. Als je weinig rijdt 

is zijn advies: je Corolla houden. Die kost je 

niets meer en heeft geen excessief benzi-

negebruik. Je hebt al 18 jaar geen nieuwe 

auto hoeven laten maken wat 16 ton CO2

uitspaart. Als je eens in de vier jaar van 

auto wisselt heb je al vier auto’s uitge-

spaard. Dat geldt eens te meer als je een 

oldtimer hebt van 60 jaar.

Kijk eens hoeveel het bewaren daarvan aan 

nieuwe auto’s heeft uitgespaard.

9



GROTE MODELLEN IN TREK

Naast gewone auto’s voor gebruik op de weg is er ook een  

levendige handel in zaken rond het voertuig: oldtimerbladen,  

accessoires, boeken en modellen. Nu eens niet de gebruikelijke 

1:43 en 1:18 modellen maar meer de kostbare modellen van  

schaal 1:5 hier voor het voetlicht.  

De voortreffelijke schaalmodellen 1:4 van 

Christophe Goujon

Toylander 1. Als bouwtekening, 

kit of volledig afgebouwd. 

Elektrisch aangedreven

Half-Pint scale Healey van Healey 

restaurateur Colin Rule. Elektrisch op 24V 

Raymond Loewy bij een afronding  

van een studiemodel voor Studebaker

De Soto promotional

Grote schaal modellen, niet alleen iets van 

nu. Ettore’s oudste zoon Jean Bugatti, 

in een T35

Ongekend hoog detail in de  

kunstwerken van Pere Tarragó, 

grootmeester in bouwkunst

De Mercury Dwarf Car van Ernie Adams

Group Harington, Junior classic car. 125 cc 

viertakt met 3 versnellingen en achteruit.

Keuze uit 11 iconische modellen
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De FEHAC is er voor iedere 

oldtimereigenaar 

De Federatie Historische Automobiel- en 

Motorfietsclubs FEHAC is sinds 2017 een 

ANBI en een ANBI-erkenning krijg je niet 

zomaar. Het aannemen van de Erfgoedwet 

in 2016 waar expliciet ook mobiel erfgoed 

op de weg, in de lucht, op het water en op 

rails in is opgenomen, heeft de FEHAC de 

woordvoerder en hoeder gemaakt voor het 

mobiel erfgoed op de weg. Deze wet en 

de ons toebedachte rol als erfgoedhoeder 

waren destijds de directe aanleiding om 

de ANBI-status aan te vragen. Wij zijn er 

dus niet alleen voor de leden van de bij 

ons aangesloten clubs, maar voor iedere 

eigenaar van mobiel erfgoed. Als het bij-

voorbeeld over belastingvrijstelling voor 40+ 

voertuigen of over blauwe kentekenplaten 

gaat, is dat iets dat iedere oldtimerbezitter 

aangaat en niet alleen de leden van clubs. 

Die algemene rol als hoeder van al het mo-

biel erfgoed op de weg voor iedereen trok 

de belastingdienst destijds over de streep 

om de FEHAC als ANBI te erkennen. Ons 

ledenbelang is een afgeleide zaak; hoofd-

zaak is dat we de leden van onze leden in 

staat te stellen hun mobiel erfgoed in hun 

oorspronkelijke staat aan te houden en zo 

onderdeel te blijven van het omvangrijke 

rijdende museum dat Nederland kent. De 

FEHAC is in 1976 door een tiental clubs 

opgericht om de gezamenlijke spreekbuis 

te zijn van oldtimer bezittend Nederland 

richting overheid en andere organisaties 

die bemoeienis hebben met regelgeving die 

ook oldtimers kan raken. Wij staan ervoor 

dat mobiel erfgoed ook mobiel, dus rijdend, 

blijft en als het even kan tegen een (belas-

ting) tarief dat rekening houdt met het gerin-

ge aantal kilometers dat oldtimers jaarlijks 

afleggen: maar zo’n 1700 km per jaar voor 

een voertuig van 40 jaar of ouder.

Getrapte vertegenwoordiging 

naar wereldniveau

Het merendeel van de voertuigeigenaren 

in Nederland (zij bezitten gemiddeld 2,5 

historisch voertuig) is lid van een voertuig-

club, het merendeel van die voertuigclubs is 

lid van de FEHAC en het merendeel van de 

nationale federaties als de FEHAC is lid van 

de mondiale Fédération des Véhicules An-

ciens FIVA. Op FIVA-niveau is Nederland 

goed vertegenwoordigd: onze landgenoot 

Tiddo Bresters is momenteel de FIVA-Pre-

sident. De bijdrage aan de FIVA zorgt voor 

de internationale borging van ons mobiele 

erfgoed. De contributie die de FEHAC aan 

de FIVA betaalt, is niet gebaseerd op het 

ledental van de FEHAC, maar op het aantal 

leden van de bij de FEHAC aangesloten 

clubs. De FIVA spant zich in bij UNESCO 

om een officiële erkenning van het mobiel 

erfgoed te krijgen. In de Europese Unie 

heeft de FIVA het voor elkaar gekregen 

dat in EU Directive 2014/45 onder art. 3 

lid 7 onze definitie van klassiek voertuig is 

opgenomen. Via ons lidmaatschap van de 

FIVA speelt de FEHAC ook internationaal 

een betekenisvolle rol bij het behoud van 

mobiel erfgoed. 

De FEHAC is een officieel door de belastingdienst erkende goede doelen  

organisatie: een Algemeen Nut Beogende Instelling. Veel goede doelen  

organisaties zijn ANBI’s en het meest in het oog springend voordeel voor de  

gewone burger-belastingplichtige is dat giften aan een ANBI een aftrekpost  

zijn voor de inkomstenbelasting.  

Zo helpt de fiscus ook mee aan het voortbestaan van goede doelen 

organisaties. De FEHAC heeft kortgeleden alle noodzakelijke ANBI-informatie 

op de website weer geactualiseerd. Dat is ook een goed moment om in 

ons blad nog eens te benadrukken waar de FEHAC als ANBI voor staat.

FEHAC IS EEN ANBI: WAT BETEKENT DAT EIGENLIJK?

Nederlandse FEHAC en FIVA definitie

oldtimer luidt als volgt: een mechanisch  

aangedreven weg voertuig dat:

• op zijn minst 30 jaar oud is,

•  in historisch verantwoorde staat  

gehouden en onderhouden wordt, 

• niet gebruikt wordt voor dagelijks vervoer,

•  daardoor deel uitmaakt van ons  

technisch en cultureel erfgoed.

FIVA gids mei 2019

Engelse FIVA en FEHAC definitie oldtimer: 

FIVA defines a historic vehicle as a  

mechanically propelled road vehicle which:

• is at least 30 years old,

•  is perserved and maintained in  

a historically correct condition,

•  is not generally used as a means  

of daily transport,

•  which is therefore a part of our  

technical and cultural heritage. 

FIVA Guide 2016
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Per 1 juli is de accijns op brandstof 

verhoogd. Dit is het verschil tussen 30 juni 

en 2 juli bij Joontjes in Meppel. Van boven 

naar beneden: diesel, euro95, ultra98, 

LPG, CNG. Deze pomp hanteert de 

aanduiding E0 voor ethanolvrije 98 benzine

Mark Rutte is inmiddels weer demissionair 

premier. Hij rijdt een 16 jaar oude grijze 

Saab 9-3 uit 2007. Hij is dus ook van het 

eerst oprijden van een benzine-auto voor 

een stekkerauto wordt aangeschaft

Foto ANP: Sandra Uittenboogaart

Ondersteun de FEHAC, 

wordt business partner!
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N FEHACtiviteiten is een uitgave 

van de Federatie Historische 

Automobiel- en Motorfietsclubs 

(FEHAC)

www.fehac.nl 

Secretariaat

Henk Boons

Kosterijland 15

3981 AJ Bunnik

(T) 085 - 303 46 51

secretariaat@fehac.nl

PR/Perscontacten

Bert Pronk
pr@fehac.nl

Redactie FEHACtiviteiten

Herman Steendam
redactie@fehac.nl

BESTUUR

Voorzitter 

Stefan Hulman

voorzitter@fehac.nl

Secretaris

Jannes Buiter
secretaris@fehac.nl

Penningmeester

Theo Andriessen
penningmeester@fehac.nl

Bestuurslid Public Affairs 

Bert Pronk

public-affairs@fehac.nl

Bestuurslid Erfgoedstrategie

Herman Sluiter
erfgoed@fehac.nl

Bestuurslid Duurzaamheid,

Kennis & Techniek

Vacature
duurzaamheid@fehac.nl

Vormgeving

H.B. Busking BNO, Odoorn

FEHAC is een ANBI. 

Giften zijn welkom op 

NL72 ABNA 0550 2324 43

© Informatie uit de FEHACtiviteiten 

is vrij van rechten. Artikelen mogen 

geheel of gedeeltelijk worden 

overgenomen, mits de bron wordt 

vermeld. De FEHAC is lid van de 

FIVA en de CONAM.

KORT NIEUWS

Clubs gaan VKI doen

De eerste Vrijwillige Klassieker Inspecties 

voor 50+ oldtimers zijn inmiddels door 

gespecialiseerde oldtimer garages verricht. 

De FEHAC heeft vanaf de start van de VKI 

de mogelijkheid bedongen dat ook specialis-

ten uit de voertuigclubs VKI’s kunnen gaan 

doen. De eerste voorlichtingsbijeenkomsten 

voor geïnteresseerde clubs hebben inmid-

dels plaatsgevonden.

7 à 8 cent de km bij BnG

De Motorrijtuigenbelasting gaat per 2030 

omgezet worden naar een vorm van reke-

ningrijden. Dat belasten van het gebruik van 

een voertuig heet nu in ambtelijk Den Haag: 

Betalen naar Gebruik, oftewel afgekort 

BnG. Een eerste studie hierover verwacht 

dat BnG de automobilist 7 à 8 cent de km 

gaat kosten. Hoe die gereden kilometers 

bijgehouden gaan worden is nog onduide-

lijk, laat staan dat daarover al een besluit 

is gevallen. En een grote vraag daarnaast 

is hoe oldtimers in dit plaatje gaan passen 

en welke vrijstelling daarvoor geregeld gaat 

worden. De FEHAC is een van de partij-

en die daarover met de ministeries van 

Financiën en Infrastructuur en Waterstaat in 

gesprek zijn. Ongetwijfeld: wordt vervolgd.

Stand uitgifte klassieker kentekens

De RDW-opgave van de uitgifte van 

klassieker kentekens per 3 juli 2023

Personenauto voor 1973 PM-62-33

Bedrijfsauto voor 1973 BH-05-89

Motorfiets voor 1973 NM-35-21 

Voertuigen voor 1978 08-YE-34

De serie met de letters YE in het midden is 

voor alle voertuigen tussen 1973 en 1978. 

De YE-serie is nieuw na YA, YB en YD. 
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